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1. Godkendelse referat 111 

a. Godkendt 

2. Håndtering Corona  

a. Seneste nyt og status pt. – orientering 

Seneste møde i Sektorpartnerskabet blev afholdt fredag d. 16. april. 

 

I forbindelse med genåbningen informerede Kulturministeren om, at der kommer et 

særskilt forløb omkring vand, som vi via mail har bedt om at komme med i. (det har vi dog 

efterfølgende fået dementeret af hendes medarbejdere). 

 

Udover mødet 16. april har der også været afholdt møde i sektorpartnerskabet mandag d. 

26. april med fokus på erfaringer med Corona pas. 

 

På mødet blev det tilkendegivet, at der er flere problemstillinger i forbindelse med 

coronapasset – både i forhold til opbevaring og data og i forhold til det helt lavpraktiske 

vedr. processen med tjek – både hos foreninger og faciliteter. 

 

Det blev besluttet at vi bakker op om, at Corona passet er ressourcetungt og besværligt, 

men sender ikke selvstændigt brev til KUM. 

3. Siden Sidst 
 

a. Ind- og udmeldelser - Se bilag 1.   

 
b. AquaPunkt 

Intet nyt. 

 

c. Erhvervslivredderprøven 

Styregruppen har afholdt møde 13. april. 

Den planlagte workshop til afvikling i maj er blevet udskudt til senere på året. 

Og dommerkursus i marts blev aflyst og afventer ny dato. 

I forbindelse med vores nye navn og logo, som skal implementeres både online og på 

øvrige materialer er omkostningen til nye t-shirts blevet behandlet på mødet. 

Der er 250 t-shirts på lager fordelt over forskellige størrelser og modeller (m/k). 

Disse t-shirts er indkøbt som følger: Indkøbet af 250 t-shirts a’ 35.000kr. godkendt til 

styregruppens møde nr. 2 i 2019. Så det er nok det man skal forvente det vil koste at 

erstatte det nuværende lager. 

  

Der er indhentet tilbud på hvad det vil koste at printe/ stryge hen over det gamle logo. 

Tilbuddet lyder på ca. 6000kr, for 250 tryk inkl. opstart med 4 farver. 
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Det blev besluttet at afprøve metoden med at printe / stryge hen over det gamle logo. 

Liselotte melder tilbage til styregruppen. 

  

d. Svømmebadsassistentuddannelsen 

Skærbæk Centret har ansøgt om at blive godkendt som uddannelsessted. 

Det er første ansøgning Lars Norring har skullet forholde sig til, hvilket har givet anledning 

til nogle spørgsmål.  

Herunder bl.a. ansøgningsskemaet, som det vil give god mening at se på, i forhold til at 

udbygge og tilføje punkter som ansøgeren skal tage stilling til i forhold til det faglige 

indhold for eleven. 

 

Skolen har endnu ikke fremsendt beviser til holdet der blev færdigt sommeren 2020. 

Liselotte kontakter uddannelseschefen for at bede dem løse problemet. 

 

e. Kurser 

Intet nyt  

 

f. LOA/Idan 

Fremtidens svømmefaciliteter / Danskernes svømmevaner: 
  

VidenHUB for fremtidens vandkultur  
 
Vores videnssamarbejde med LOA og SVØM begynder så småt at udmønte sig i konkret 
viden og specifikke arrangementer. Den 28. april offentliggøres en større IDAN-rapport om 
fremtidens svømme- og vandkultur, som vi markerer ved et fælles webinar, hvor Lars 
Norring bidrager med Danske Svømmebades input til undersøgelsen. Der er planlagt 
yderligere fem webinarer, som skal afvikles i løbet af 2021. Den 15. juni står vi selv for et af 
disse webinarer, hvor det er planen, at vi stiller skarpt på fremtidens svømmeanlæg og 
herunder kigger nærmere på organisering, drift og brugerbehov i forlængelse af rapporten. 
 
Webinar 1 – 28. april, 11.30-12.45: Det ved vi nu om vandkulturen – og hvad så?  
Idrættens Analyseinstitut præsenterer hovedkonklusionerne fra en spritny 
undersøgelse Faciliteter til danskernes svømme- og vandkultur. Lokale og Anlægsfonden, 
Dansk Svømmeunion og Danske Svømmebade peger på de mest interessante perspektiver i 
undersøgelsen.  
   
Webinar 2 – 11. maj 10.00-11.15: Fremtidens rum og rammer til danskernes vandkultur  
Lokale og Anlægsfonden diskuterer prioriteringer, når man bygger med fokus på 
brugermix, design, procesgreb og kommunale strategier. En arkitekt er inviteret med i 
studiet.  
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Webinar 3 – 15. juni, 10.00-11.15: Fremtidens svømmeanlæg – organisering, drift og 
brugerbehov  
Danske Svømmebade giver deres perspektiv på brugerbehov, drift og organisering af anlæg 
og inddrager en konkret case til at vise, hvordan viden kan omstilles til praksis.  
   
Webinar 4 – 7. september 10.00-11.15: Vandkulturens betydning i samfundet – fra 
forening til selvorganiseret  
Dansk Svømmeunion diskuterer, hvordan man kan forene foreningsidrættens krav med 
selvorganiserede brugere, prioritere og skabe gode forudsætninger for alle – fra de yngste 
til de ældste. Konkrete cases vil indgå.  
 
Webinar 5 – 25. oktober 13.00-14.15: De store udfordringer og potentialer  
I anledningen af Kommunalvalg 2021 sætter vi spot på aktuelle politiske dagsordner – 
klima og bæredygtighed, brugergrupper, tomme svømmeanlæg og kommende 
investeringer.  
   
Webinar 6 – 23. november 10.00-11.15: Energiforbrug og klima i danske svømmeanlæg  
Hovedkonklusionerne fra den tekniske undersøgelse af Senter for Idrettsanlegg og 
teknologi ved Norges tekniske-naturvitenskabelige universitet (NTNU) præsenteres – hvad 
der sker under vandoverfladen? Og hvordan kan man kan forbedre indeklima og 
energiforbrug i danske svømme- og vandkulturanlæg? 
 
De enkelte webinarer er at finde på hjemmesiden med link videre til tilmelding hos LOA, 
som trækker det tunge læs i forbindelse med facilitering, tilmelding og afvikling af 
webinarer. 
 
Pixie-udgave: 
Vi har bedt Idan om at lave en pixie-udgave af rapporten med 7 ’fokuspunkter’ for at gøre 
formidlingen mere tilgængelig og overskuelig end den 80 siders lange rapport. 
 
Vi har ikke endeligt overblik over økonomien, men denne er udfærdiget på en fælles 
’tillægsbevilling’ fra de involverede organisationer, og vil derfor belaste projektmidlerne i 
2021. Vi forventer at prisen er i omegnen af 30 – 40.000 som så skal deles imellem LOA, 
SVØM og Danske Svømmebade. 
 
NTNU spørgeskema 
Status pr. 20. april: 
Der er pt 74 besvarelser. Derudover er der 10, som er stoppet ca. halvvejs. 
Det svarer til en svarprocent på 22 pct. (eller 25 pct. hvis man tager de delvise med). 
 
Vi har aftalt med LOA/Idan, at Danske Svømmebade påbegynder ringerunde i uge 18 (efter 
3. maj), så vi forhåbentligt får flere besvarelser med – det er for tyndt et grundlag at 
konkludere på pt. 
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g. IAKS/IAKS Nordic 

Ultimo marts var der generalforsamling i IAKS Nordic, hvor Esben Danielsen trådte tilbage 
som Præsident, da han har fået nyt job i Københavns Kommune. 
 
Ny Præsident er André Flatner, der er leder af Active Lives i Fredrikstad, Norge. 
Esben Danielsen er valgt som kasserer i stedet, og Flemming Overgaard (fra Arkitektfirmaet 
Keingart) er ligesom LOAs Ola Mattson valgt som bestyrelsesmedlem. 
 
Hold evt. øje med events i IAKS Nordic her: https://nordic.iaks.sport/iaks-nordic-events 
 

h. IUCE/Klaus Frejo - Centerlederuddannelsen 

Der er nedsat en arbejdsgruppe under styregruppen bag uddannelsen, som har fået til 
opgave at se mere dybdegående og konkret ind i uddannelsen, for at bidrage aktivt til 
kvalitetssikringen af uddannelsen. 
 
Næste møde er aftalt til afvikling i Solrød i løbet af maj måned. 
Arbejdet forventes afsluttet inden sommerferien, så det er ikke et langtrukket arbejde. 
 
Karin forsætter som repræsentant i arbejdsgruppen. 
 

i. KL 

Jakob Ludvigsen (tidl. Herlev Kommune) har overtaget Kim Jessing-Pedersen stilling som 
konsulent på idræts- og fritidsområdet. 

 
j. HI/IFFD  

Formændene er fortsat i god og tæt dialog. 

 

Vi har udsendt pressemeddelelse om vores intensiverede samarbejde, hvilket har bevirket, 

at SDU har henvendt sig til de tre foreninger for dels at høre mere om samarbejdet og dels 

præsentere et oplæg til et nyt forskningsprojekt, der bygger på Fremtidens Idrætsfaciliteter 

(SDU/IDANs store 3-årige forskningsprojekt). 

 

Deres beskrivelse er vedlagt som bilag. 

Der er ingen tvivl om at de gerne vil have støtte/midler til projektet, men opbakning og 

hjælp til formidling kan også gøre det. 

 

Bilag: Præsentation / beskrivelse af forskningsprojekt IDAN/SDU 

 

k. Andet 

a. Global Goals har henvendt sig med henblik på mulighed for rabat til foreningens 

medlemmer. Det skal besluttes om vi ønsker et samarbejde. 

https://nordic.iaks.sport/iaks-nordic-events
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Bilag: Mailkorrespondance, GlobalGoals medlemsrabat vedlagt 

 

Det blev besluttet, at vi sekretariatet sender en mail med forslag om, at han i stedet 

henvender sig Green Sport Facility, som kommer rundt om hele faciliteten og ikke 

kun svømmehallerne. 

 

b. Sekretariatet har modtaget forslag fra Martin Walther Holst, Operation Support 

Manager Maintenance, Operations and procurement DGI Byen København, vedr. et 

netværk for faciliteter indeholdende Sport – Svømmeanlæg – Hotel – konference. 

Vi er bekendt med, at Carsten Larsen er i gang med at opstarte et netværk for store 

arenaer igennem IFFD. 

 

Det skal besluttes om vi skal sende henvendelsen videre til IFFD med henblik på 

yderligere tiltag derfra, herunder en dialog med Martin i forhold til præcisering af 

hans ønsker til netværket.  

 

Bilag; Mail til bestyrelsen vedlagt 

 

Det blev drøftet om Danske Svømmebade er det rigtige sted at forankre netværket. 

Rent praktisk kan foreningen godt håndtere at drive netværket uafhængigt af 

foreningen i øvrigt. Det blev besluttet at det skal undersøges nærmere hvad det 

koster at drive og facilitere et netværk og at Martin skal kontaktes for yderligere 

vedr. netværket. 

 

Til næste møde udarbejdes et oplæg til gennemgang i forbindelse med 

strategiarbejdet. 

 

c. Tekniske Søforklaringer – Lars uddyber på mødet: 

Link til TV2-artikel – sportens søforklaring 

 

Det enkelte tilfælde blev gennemgået og Klaus forklarede at det er almenkendt at 

der er forskellige forhold forskellige steder i bassinet og på dagen. 

Klaus undersøger området nærmere og vender tilbage i forhold til om / hvad vi evt. 

skal / kan gøre. 

Det er en mulighed at se på emnet sammen med SVØM og Carsten Hjelm. 

  

1. AquaShare Live 2021 

a. Status på salgsarbejdet 

Der blev orienteret om arbejdet med at få solgt partnerpladser og muligheden i forhold til 

https://sport.tv2.dk/2021-03-30-her-er-de-gode-forklaringer-paa-sportens-daarlige-undskyldninger
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at tilpasse dagsbilletterne i partnerpakkerne og evt. at fjerne dem helt, for at det bliver 

billigere for partnerne at deltage. 

Kenneth gav udtryk for, at billetterne bør blive i pakken. 

 

Det blev besluttet, at partnerudvalget skal spørges i forhold til om der skal justeres på 

billetterne i partnerpakkerne. 

b. Program til konferencen 

c. Andet 

2. Generalforsamling 

a. Gennemgang dagsorden / forløb. 
Samlede PowerPoint præsentation fremsendes inden mødet. 
 
Både teknik / praktik og dagsorden blev gennemgået, herunder også dirigentens rolle. 
Lars tager beretningen og Liselotte gennemgår regnskabet. 

3. Medlemsrekruttering 

a. Der er planlagt et online netværksmøde åbent for alle tirsdag d. 4. maj med temaet 
Genåbning under overskriften: Genåbning er lig med Genstart 
Omdrejningspunktet for netværket er en Coronaguide. 
Coronaguiden og Coronaplakat målrettet svømmebadene blev gennemgået.  
Coronaguiden er tilgængelig for ALLE på vores hjemmeside.   
 
Det er forhåbningen, at det online netværk kan være med til at give foreningen positiv 
omtale og opmærksomhed. 

 
b. Hvordan forholder vi os til henvendelser / spørgsmål fra faciliteter der rigtigt gerne vil 

gøre brug af vores viden (gentagne gange), men som ikke umiddelbart vil være 
medlem. 
 
Der er enighed om, at sekretariatet gerne må opfordre kraftigt til medlemskab. 
Ved særligt tilfælde kan Lars Norring evt. kontaktes i forhold til at tage kontakt. 
 

c. Seniormedlemskab 
Bør vi overveje et seniormedlemskab, hvor ’gamle’ i gårde kan fastholde deres 
engagement i foreningen, og måske endda bidrage konstruktivt med mange års 
erfaringer? 
 
Mulighederne blev drøftet og det blev besluttet at se på oprettelse af et passivt 
medlemskab som giver adgang AquaShare.nu, modtagelse af blad og nyhedsmail. 

4. Økonomi 

a. Kvartalsopdatering 1. kvartal.  

Budget for 2021 og kvartalsregnskab blev gennemgået. 
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5. Eventuelt 

a. Der blev sagt farvel til Anette Larsen, som slutter sit arbejde i bestyrelsen, da hun ikke 
genopstiller ved generalforsamlingen 29.april. 

 

 

 


